

國立台灣藝術大學 16週Q&A

序號	問題	回應
1	113學年度是施行16+2週還是16週?	113學年度目前還是施行16+2週，但114學年度俟教育部核定後方能執行16週教學。
2	教師可以任意安排+2的日程嗎？（不是僅限17、18週）	113學年度，17以及18週上課時間點還是維持在原來17以及18週的時間，如果有需要調整調補課的話，請依照學校的規定送調補課單做申請。如果114學年度順利改成16週，那原來17以及18週要上的課程老師只要在1-16週內完成就可以了，就沒有再做額外的限定，老師還是得在學期內完成17-18週時數的部分。
3	現行16+2週，與16週新制的差異為何？	1.現行16+2週，彈性補充教學的時間，教師得安排於第17、18週內上完。 2.16週新制，則是建議教師應於16週內將課程上完，彈性補充教學的時間亦應於第16週內完成。 3.學校後續仍會視16+2週的執行成效，進行滾動式調整。
4	這學期施行16+2週，是否能讓學生在第18週的時候再繳交期末報告或是期末作業後再進行成績評分呢？	這學期的成績繳交是在19週的周五為截止期限。上下學期皆是。但若老師提前完成，可以提早繳交。
5	113學年，期、中末考試安排是在在幾週？	期中考將會在第8週；期末考將在第16週。
6	請問實施16週，是否會影響兼任教師的授課鐘點費發放？	不會，課程調整成16週但老師的薪水還是18週。因為老師還是需要依照規定，1學分授滿18小時，只是課程教學安排於16週內上完。
7	若執行16週教學後，17週、18週原彈性補充教學的時間只要老師跟學生同意時間就可以？	17週、18週的時間，學生不到校，站在提升學生自主學習的立場，只要學生跟老師同意時間就可以。另外，彈性補充教學不一定要在教室內進行，建議教師調整課程內容，改安排如：產業實務體驗、探究與實作、專題作業、校外參訪、校內外各類演講/講座、線上作業、數位自學、遠距教學(同步或非同步)、學生自主學習或其他各類彈性補充教學方式要在16週內完成。

National Taiwan University of Arts
16-week Semester Plan Q&A

No	Q	A
1	Will the academic year 113 be implemented as 16+2-week or 16 weeks?	The 16+2-week is still implemented in the 113 academic year, but 16 weeks can only be implemented after receiving approval from the Ministry of Education in the 114 academic year.
2	Can teachers arrange schedules for +2 at will? (not limited to Weeks 17 and 18)	Weeks 17-18 will remain the same as the original times for week 17th and 18th in the 113 academic year. If there is a need to adjust or make up classes, please submit form for changing time or make up of missed lesson according to the school's regulations. If the 114 academic year successfully changes to 16 weeks, then the courses originally scheduled for Weeks 17-18 can be completed within the 16-week duration, without any additional restrictions. However, teachers still need to complete the hours for Weeks 17-18 within the semester.
3	What's the difference between the new 16-week system and the current 16+2-week system?	<p>1. In the current 16+2-week system, the flexible supplementary teaching time should be scheduled within Weeks 17 and 18.</p> <p>2. Under the new 16-week system, it is advised that instructors complete the course within the 16-week duration, and any flexible supplementary teaching should end within Week 16.</p> <p>3. The school will continue to evaluate the effectiveness of the 16+2-week implementation and make rolling adjustments accordingly.</p>
4	The 16+2-week is implemented in the 113 academic year. Can students submit their final report or final assignment in the week 18 and have their grades assessed afterwards?	The deadline for submitting grades this semester remain the 19th week on Friday. There is no difference between the first and second semesters. However, if teacher finishes early, submissions can be made in advance.
5	When are the mid-term and final exams scheduled in the 113 academic year?	The midterm exam will be in the 8th week, and the final exam will be in the 16th week.
6	Will the implementation of a 16-week schedule affect the hourly paying for adjunct instructors?	No, the actual hourly pay will still be compensated for 18 weeks. This is because teachers still need to fulfill the requirement of teaching 18 hours for one credit, even though the course instruction is completed within 16 weeks as per the schedule.
7	If 16 weeks teaching is implemented, can the original flexible supplementary teaching time in weeks 17-18 be accepted as long as the teachers and the students agree on the time?	<p>Weeks 17-18, students do not attend school. From the perspective of promoting student autonomous learning, it is acceptable as long as the students agree with the teachers on the time.</p> <p>Furthermore, flexible supplementary teaching doesn't necessarily need to be conducted within the classroom. Teachers are encouraged to modify the course content and consider alternative arrangements such as: industry practice, inquiry and practice, project assignment, off-campus visits, various on-campus/off-campus talks or seminars, online assignments, digital self-learning, remote teaching (synchronous or asynchronous), student-led study, or any other forms of flexible supplementary teaching. All the above courses should be completed within 16 weeks.</p>